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Kuopion kaupungin kuuleminen sote-maakuntalausunnon 
valmistelussa 
 

 
Torstai 13.8.2020 klo 17.30, Teams / Savonlinnan kaupungintalon valtuustosali 
 
Kaupunginhallitus on kutsunut Kuopion kaupungin edustajat kaupunginhallituksen kuultavaksi 
liittyen maakunta-/sotealueen lakiluonnoksen lausunnon valmisteluun. 
 
Kaupunginhallitus on etukäteen esittänyt Kuopion kaupungille seuraavat kysymykset, joihin toivottiin 
vastauksia  

• Lupaatteko, että Savonlinnassa säilyy ympärivuorokautisen päivystyksen erikoissairaanhoito 

sisältäen kirurgian, sisätaudit ja anestesiologian 

• Miten lupaus käytännössä toteutetaan?  

• Lupaatteko, että Pohjois-Savon sote-maakunnassa / Etelä-Savon sote-maakunnassa 

Savonlinnaan sijoittuu sote-maakunnan hallintokeskus ja ylin johto?   

• Tuleeko Kuopion kaupunki sitoutumaan siihen, että tulevaisuudessa sairaaloiden välillä 
tehtävät palvelutuotannon rakenteelliset muutokset, volyymi- ja työpaikkamuutokset, 

toteutetaan neutraalisti Savonlinnan ja Kuopion sairaaloiden välillä 

Kuulemisessa ovat paikalla kaupunginhallitus, valtuuston puheenjohtajisto sekä 
valtuustoryhmien puheenjohtajat, kaupunginjohtaja, hallintojohtaja-kaupunginlakimies sekä 
hallintopäällikkö.  
Kuuleminen on osa kaupunginhallituksen 13.8.2020 § 294 käsittelyä.  
 
Kuopion kaupungin edustajina olivat paikalla (Teams-yhteydellä) kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
Sari Raassina, kaupunginhallituksen puheenjohtaja Antti Kivelä sekä apulaiskaupunginjohtaja Jari 
Saarinen, jotka selostivat Kuopion kaupungin kantaa sote-maakuntalausunnon valmisteluun. 
Yllämainittuja kysymyksiä ei ollut etukäteen tullut Kuopion edustajien tietoon. 
 

- kyseessä on iso kokonaisuus, jossa on huomioitava koko Erva:n alue ja hypoteettisen 
maakunnan alue 

- Kuopion näkökulmasta kaikkein tärkein on ERVA-alueen säilyminen ja siihen liittyvä huoli 
Mikkelin keskussairaalan säilymisestä, jos Savonlinna suuntautuu Pohjois-Savoon 

- ERVA-alueella tarkasteltava kaikkien alueen kaupunkien tarpeita tasapuolisesti. Tarvitaan 
yhteistyötä, joka heikkenisi, jos Etelä-Savo hajoaa 

- tärkeää, että ERVA-alue pystytään pitämään nykyisellä maakuntajaolla. Etelä-Savon 
pilkkoutuminen ei paranna tilannetta. 

- Essoten päivystyssairaalan turvaaminen tulisi entistä hankalammaksi, mikäli Savonlinna 
siirtyisi Pohjois-Savoon 

- kahden keskussairaalan ylläpitäminen Pohjois-Savossa vaatii pysyvän lisärahoituksen 
valtiolta. Muussa tapauksessa ei pystytä ylläpitämään, koska rahat eivät riitä nytkään Pohjois-
Savossa. 

- valtiolta ei ole lupausta lisärahoituksesta 
- Pohjois-Savon sisällä tarkoituksena pitää huolta tasapuolisesti kehityksestä myös Varkauden 

ja Iisalmen osalta. Ylä-Savon kunnissa ei ole keskussairaalaa – miksi pitäisi olla Savonlinnassa? 
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- Kuopiolla n. 50 % PSSHP:n kuluista, muutoksella kustannusrakenne tulisi entistä suuremmaksi 
haasteeksi 

- onko Savonlinnan veronmaksu- ja rahoituskyvyn kehitys riittävää laajan keskussairaalan 
palvelujen ylläpitämiseksi? 

- tarkastelussa pitäisi olla painopiste peruspalvelujen suuntaan 
- erikoissairaanhoidon tuotannollista tehokkuutta on lisättävä, jotta voimavaroja jää 

vanhustenhuoltoon, jonka tarve on kasvava 
- henkilöstöresurssi-kysymys: kyseenalaista riittävän henkilöstöresurssin pitäminen 

molemmissa kampuksissa. Pakkokeinoa henkilöstön siirtämiseen ei ole. 
- valinnanvapaus tekee työnjakokysymyksen kyseenalaiseksi 
- onko päiväaikaisen toiminnan volyymi riittävä? 
- yliopistosairaala on elintärkeä Kuopiolle, Savonlinnan siirtyminen Pohjois-Savoon ei nostaisi 

sairaalan statusta 
- Kuopiossa ei haluta tulla tilanteeseen, joka ei ole Kuopion asia, Pohjois-Savo on sivullinen koko 

kysymyksessä 
- Kuopiossa halutaan huolehtia ja turvata oman maakunnan palvelurakenteen säilyminen eikä 

haluta vaarantaa omaa aluetta ja aikaansaannoksia 
 

 
Muistion laati 
 
Seija Hytönen 
hallintopäällikkö 

 
 

 
 


